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Spørgsmål nr. 68 (Alm. del) fra Folketingets Forsvarsudvalg: 

 

”Da regeringen ikke ønsker at genåbne Irakkommisionen, vil 

ministeren så gøre rede for, hvordan en generel undersøgelse 

eller et generelt kommissionsarbejde om Danmarks krigsdelta-

gelse helt tilbage til krigene i ex-Jugoslavien og op til i dag 

skulle se ud, for at regeringen ville kunne bakke op om den?” 

 

Svar: 

 

Jeg besluttede den 2. juli 2015, at Irak- og Afghanistankommissionen skul-

le ophøre med sin virksomhed.  

 

Om baggrunden herfor kan jeg henvise til regeringsgrundlaget, ”Sammen 

for Fremtiden”, side 33, hvoraf det fremgår, at regeringen finder, at grund-

laget for den danske deltagelse i Irakkrigen og forhold omkring danske 

soldaters tilbageholdelse af personer under den danske krigsdeltagelse i 

henholdsvis Irak og Afghanistan allerede er tilstrækkeligt belyst. Det 

fremgår endvidere, at regeringen derfor vil nedlægge Irak- og Afgha-

nistankommissionen og i stedet vil bruge midlerne til en styrkelse af ind-

satsen for danske veteraner. 

 

Dette er fortsat regeringens opfattelse. 

 

En undersøgelse som anført i spørgsmålet vil på væsentlige punkter være 

sammenfaldende med den undersøgelse, som Irak- og Afghanistankom-

missionen havde til opgave at foretage. I lyset heraf finder regeringen ikke 

behov for at iværksætte en sådan undersøgelse.  

 

 

 

 

 

 

 


